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Írásbeli kérdés

„Szilveszter éjjel petárdadurrogással, avagy hogyan kívánja szigorítani a belügyminiszter a
szocialista kormány által 2002-ben liberalizált a petárdák forgalomba hozatalával, azok
birtoklásával kapcsolatos rendeletet?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok
benyújtani Lamperth Mónika miniszter asszonyhoz . Kérdésemre a válaszát írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony!

Szilveszter éjszakája a petárdák robbanásától volt hangos országszerte . Soha annyi
baleset nem történt az óév utolsó és az újév első napján, mint most a petárdák robbanása
következtében . Az új évet köszöntő utcabáloktól több ezer ember éppen a petárdák, s az
azokat robbantgatók miatt maradt távol, hiszen a kisgyermekekben érthető félelmet keltenek a
hangos, fülsüketítő robbanások, sőt manapság már testi épségünkért is aggódnunk kell egy-
egy szilveszter este az utcákon. A megannyi súlyos vagy könnyebb kéz, fül, szem és
arcsérüléseken kívül sajnos a hírek az ablakon behajított petárda által okozott lakástűzről is
szóltak az újév első napján .

A szilveszteri robbanószerek forgalomba hozatalának, azok birtoklásának
liberalizálását a szocialista-szabaddemokrata kormány tette lehetővé 2002-ben . A legalizált
árusítással százával, ezrével keltek el törvényes kereteken belül a robbanószerek . A 2003-as,
2004-es szilveszteri éjszakákon történt robbantások, a petárdák okozta sérülések azt
bizonyítják, hogy a kormányzati engedékenység nem vezet semmi jóra . Az emberek nagy
része ma már látja, hogy a polgári kormány által képviselt szigorú a petárdák forgalomba
hozatalával kapcsolatos szabályozás a helyes út, hiszen csakis így lehet megállt parancsolni a
felelőtlen robbantgatásnak. Több százezer ember gondolja úgy, hogy a szilveszteri mulatozás,
a jókedv elképzelhető esztelen petárdázás nélkül is .

A szocialista kormány által alkotott rendelet szerint a fel nem használt petárdákat
néhány napos lejárati idő elteltével vissza kell vinni az elárusítóhelyekre . Az életszerűtlen
rendelkezés szerint a drága pénzért megvásárolt, ám fel nem használt robbanószereket vissza
kell szolgáltatnia a vevőnek, ám annak árát nem fizeti ki az átvevőhely. Ennek a
rendelkezésnek bizony semmi értelme sincsen .

Miniszter asszony újévi első nyilatkozataiban láthatóan a szigorítás mellett tette le a
voksát. Ez üdvözlendő, csak az érthetetlen, hogy eddig miért volt más véleményen .
Érthetetlen, hogy a polgári kormány által képviselt tilalmi rendszert miért változtatta meg a



szocialista kormány . Remélem, hogy az ominózus rendelet módosításával Miniszter Asszony
elfogadja a 2002 előtt érvényben lévő szabályozás szigorát, s így legális módon vásárolt
petárdától egyetlen ember sem fog megsérülni, egyetlen lakás sem fog kigyulladni
Magyarországon 2005 szilveszterének éjszakáján .

Tisztelt Miniszter Asszony!

•

	

Kérem adjon információt arról, hogy a petárdák forgalomba hozatalával, azok
birtoklásával kapcsolatos rendeletet miképpen kívánják módosítani .

•

	

Eltűnnek-e a rendeletből az életszerűtlen rendelkezések, a petárdák
visszaszolgáltatásával kapcsolatosan?

•

	

Elképzeléseik között szerepel-e a visszatérés a szigorúbb szabályozáshoz?

•

	

Milyen mértékű lesz a szigorítás?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2004 . január 6 .

n
Dr. Kontrát Károly

Fidesz - Magyar Polgári Szö ség


	page 1
	page 2

